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ÚVODNÍ SLOVO 
Vážení spoluobčané, 
pomalu, ale jistě se  nám blíží 

jaro, které všichni netrpělivě 
vyhlížíme. Co ale už vyhlížet 
n e m u s í t e , j e p r v n í v y d á n í 
kačického zpravodaje, který má 
od  nového roku větší rozsah 
a najdete v něm mnoho  nových, 
zajímavých článků a  informací. 
Kulturní dění letos odstartoval 
víkend plný akcí v  polovině 
února, kdy se uskutečnil sportovní 
ples, další den pak hned tradiční 
masopust a  dětský karneval. 
V  březnu pak nechyběl 8. Repre-
zentační ples ZŠ a  Obce Kačice, 
Velikonoční dvorky a  v plánu je 
i  badmintonový turnaj. O  dalších 
akcích se  dozvíte v  přehledné 
tabulce na konci zpravodaje. 
V  rámci investičních akcí bude 
na  jaře dokončen areál u  rybníku 
Chobot. Hned jak to počasí dovolí, 
budou provedeny ještě drobné 
terénní úpravy. Na  duben je  
naplánována výsadba stromů 
a  keřů za  podpory organizace 
Sázíme stromy. 

Na  prázdniny opět chystáme 
pod záštitou MAS Svatováclavsko 
z.s. příměstské tábory, tentokrát 
na  téma „Malý záchranář“ 
a  chybět nebude ani sportovní 
tábor. Plakát naleznete uvnitř 
zpravodaje. 

Daniela Veselská, Libor Němeček
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Místní poplatky v roce 2024

Zákaz kotlů na pevná paliva se blíží v roce 2024

Upozorňujeme občany na  blížící 
se  splatnost místního poplatku 
za psy, která je 31.03.2024. 

Od 01.01.2024 je poplatek za  jednoho psa 
stanoven na 200 Kč, za každého dalšího psa 

téhož držitele 400 Kč. Osoby starší 65  let mají 
slevu na místním poplatku 50 %.

Dále žádáme občany, kteří stále nemají 
uhrazen poplatek za  svoz komunálního 
odpadu pro rok 2024, aby poplatek neprodleně 
uhradili. V  případě, že tak neučiní, nebude 
odpad od jejich nemovitosti svezen.

OÚ Kačice

V   září příštího roku vejde 
v  platnost zákaz kotlů 
n a  p e v n á p a l i v a 

spadajících do 1.  a 2.  emisní třídy. 
Majitelé je budou muset nahradit 
modernějšími. 

Do boje s kotly 1. a 2. emisní třídy 
se  pustilo Ministerstvo životního 
p r o s t ř e d í p r o s t ř e d n i c t v í m 
novelizovaného zákona o  ochraně 
ovzduš í . Od 01.09.2024  bude 
zakázáno provozovat staré kotle 
v nemovitostech určených k bydlení. 
Zákaz v ostatních objektech je platný 
již od původního plánovaného data, 
tedy září 2022. 

Termín zákazu se  neúprosně blíží 
a  samotný výběr, dodání i  instalace 
kotle nějakou dobu trvá. Proto 
se  nevyplatí s  výměnou otálet. 
V  případě, že majitelé svůj kotel 
do  stanoveného data nevymění, 
hrozí pokuta 50 tisíc korun. 

 

 

 Hlavním důvodem zákazu je, že 
staré kotle již nesplňují emisní 
požadavky.

Jak zjistit emisní třídu kotle? 
Třídu kotle lze obvykle vyčíst 

z  výrobního štítku, který najdete 
na zadní straně kotle. V případě, že 
zde hledaná informace není, pročtěte 
si dokumentaci kotle. Pokud je váš 
kotel vyroben před rokem 2000, 

emisní třída se  ještě neuváděla 
a  provoz takového kotle musí být 
od září 2024 také ukončen. 

Původně měl zákaz vejít v platnost 
již 01.09.2022. Byl však o  dva roky 
odložen kvůli složité situaci v oblasti 
energetiky. Tehdejší ministryně 
ž i v o t n í h o p r o s t ř e d í A n n a 
Hubáčková zdůvodnila dvouletý 
odklad zákazu jako snahu pomoci 
domácnostem v nelehké ekonomické 
i  energetické situaci. Navíc se  kvůli 
vývoji cen komodit na  trhu vybírá 
tepelný zdroj velmi těžko. Původní 
termín zákazu byl zcela nereálný, 
jelikož se  na dodání nového kotle 
čeká i rok.

Petr Pokorný,
 předseda výboru pro rozvoj obce

Zdroj: 
https://www.drevostavitel.cz/clanek/

zakaz-starych-kotlu-na-pevna-paliva 

Odpadové hospodářství v roce 2024

Vá ž e n í s p o l u o b č a n é , d l e 
provozního řádu sběrného 
dvora přijímáme z bioodpadu 

pouze: ořezané větve, shrabané listí 
a  další zelený odpad ze  zahrádek. 
Bohužel, někteří spoluobčané nechápou, 
nebo nechtějí chápat, provozní řád a vozí 
nám do sběrného dvora celé stromy. 

Opravdu nemáme techniku ani 
kapacitu na  to, abychom mohli tento 
bioodpad do  sběrného dvora přijímat. 
Žádáme proto naše spoluobčany, aby 
se  snažili náš sběrný dvůr ROZUMNĚ 
VYUŽÍVAT, ALE NIKOLI ZNEUŽÍVAT!  
Děkujeme za pochopení.

Libor Němeček, starosta

V roce 2023 bylo na obecním úřadu Kačice uzavřeno celkem 10 sňatků. 
Během minulého roku se narodilo 11 dětí a 13 spoluobčanů nás navždy 
opustilo. Do obce se přistěhovalo 23 nových občanů a 21 občanů se z obce 

odstěhovalo. Celkem činil počet obyvatel ke konci minulého roku 1211 občanů.
V roce 2024 své kulaté narozeni oslaví 73 občanů Kačice. Všem přejeme hlavně 

hodně štěstí a především pak zdraví do dalších let.

Statistika z obce Kačice v roce 2023
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KAČICKÉ UDÁLOSTI
Kačické Vánoce 2023

Během adventního času bylo 
v  Kač ici ž ivo.. . Prosinec 
o d s t a r t o v a l a n o v á a k c e 

s  názvem „Procházka adventem“. 
Cílem akce bylo každý den s  dětmi 
vyrazit alespoň na krátkou procházku 
a podle hádanky najít dané stanoviště, 
kde na děti čekalo něco dobrého a také 
samolepka do  jejich adventního 
kalendáře. Celkem bylo 23  stanovišť, 
a do nové akce se zapojilo bezmála 40 
dětí. Hned 2.12.2023 proběhly tradiční 
otevřené vánoční dvorky, které byly 
zakončeny rozsvícením vánočního 
stromku. Ani tentokrát nechyběl výlet 
za  adventními trhy, tentokrát autobus 
zamíř i l druhý adventní víkend 

do  vánoční Kutné Hory. Těsně před 
Štědrým dnem se i přes nepřízeň počasí 
uskutečnilo vánoční setkání s koledami 
u  betlémku. Krásné koledy nám přijel 
zahrát Podřipský kvintet, přičemž jsme 
se  dozvěděli i  mnoho informací 
o původu daných koled. Děti zapojené 
do akce “Procházka adventem” si při té 
příležitosti měly možnost vyzvednout 
svou odměnu a  nalepit si poslední 
samolepku do  adventního kalendáře. 
S  ohledem na  to, že 23.12.2023  byl 
dnem státního smutku, vytvořili jsme 
u kachny malé pietní místo a  společně 
jsme uctili památku obětí obrovské 
tragédie na FF UK.

Daniela Veselská, místostarostka

V   tomto roce nám ples vyšel 
na krásné datum 8. března, 
a  tak jsme měli možnost 

zároveň oslavit i  Mezinárodní Den 
Žen. Pro všechny přítomné dámy byl 
u  vstupu přichystán symbolický 
Malý Dárek Ženám. Již podruhé 
se  nám představil taneční orchestr 
JAMES BAND z Hradce Králové. 

Taneční parket se  velmi rychle 
zaplnil a  v rytmu známých písní 
se  pokračovalo až do  brzkých 

ranních hodin. Během večera jsme 
m ě l i m o ž n o s t z h l é d n o u t 
vystoupení se švihadly freestylové 
skupiny JUMP IT TEAM a  bylo 
se  opravdu na  co dívat. Velké 
poděkování patří všem sponzorům 
plesu a samozřejmě všem, kdo se 
podíleli na samotných přípravách, 
bez VÁS by to nešlo, DĚKUJEME! 

Věřím, že si ples všichni náležitě 
užili a budeme se  těšit zase za rok, 
konkrétně 14. března 2025.

Velikonoční otevřené dvorky

V  sobotu 16. března 2024 se v Kačici uskutečnily 
Velikonoční dvorky. Své dveře tentokrát 
otevřel areál MŠ, kde mělo stanoviště hned 

několik stánků a dále byla možnost si doplnit knihovnu 
za symbolické ceny v knižním bazaru u místní knihovny. 
V  základní škole při této příležitosti proběhl i  den 
otevřených dveřích. V  rámci odpoledního programu 
vystoupily děti s  hudebním programem a připravena 

byla i dílnička pro děti. V Otevřeném mlýnu se lidé 
mohli dozvědět více o  plánovaných aktivitách, 
prohlédnout si 3D  model, nebo se  zúčastnit 
velikonočního workshopu. Další stánky pak byly po obci 
i  na  návsi. K  zakoupení byly jarní a  velikonoční 
dekorace, slané i  sladké dobroty a  na  několika 
stanovištích byl připraven program pro děti.

Daniela Veselská, místostarostka

8. Reprezentační ples ZŠ, MŠ a obce Kačice
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Kačický masopust

Tento rok jsme museli pro 
masopustní průvod zvolit 
d ř í v ě j š í d a t u m , a  t o 

z  důvodu jarních prázdnin, které 
tento rok vycházely přesně v období 
masopustů. Myslím, že to ale nebylo 
ničemu na škodu. 

Hodinu po  poledni se  početný 
průvod masek v  čele s Masopustem 
a  místními dětmi v  kostýmech 
smrtek a vojáků sešel u domu pana 
starosty, aby jej požádal o  svolení 
k zahájení masopustní taškařice. 

Starosta Libor Němeček jako první 
n a b í d l p ř í t o m n ý m s v o u 
pohostinnost, aby se vzápětí početný 
průvod plný překrásných masek 
vydal za zvuku písní kapely, tažené 
na  valníku párem koní, k  dalším 
sousedským zastavením, kde 
se zvesela hodovalo. 

Druhé zastavení bylo u  rodiny 
Pokorných, kde si lidé mohli 

p o c h u t n a t n a u z e n é m m a s e . 
Následovalo stanoviště v místní MŠ, 
kde se  o  pohoštění postaraly 
zaměstnankyně místní školky 
ve  spolupráci s  pí. Evou Bíbovou. 
Odtud se  pokračovalo na  další 
stanoviště těsně pod ZŠ k  rodině 
Holců. 

Poslední stanoviště si přichystali 
sousedé z ulice na Průhoně (rodina 
Doleží, Veselských, p. Kafoněk 
s partnerkou, p. Klein s partnerkou), 
kde byl celý průvod zakončen. 

Většina rodin s dětmi pokračovala 
n a  s o k o l o v n u , k d e p l y n u l e 
navazoval na  masopustní průvod, 
karneval pro děti. 

Dovolte mi, ještě jednou touto 
cestou poděkovat všem stanovištím 
za  jejich pohostinnost, výborné 
o b č e r s t v e n í , o c h o t u a  č a s ,                                                                                 
který přípravám věnovali. 

Každý rok jsou z  větší části 
stanoviště organizována z  řad 
zastupitelů, místních organizací… 
Chtěla bych tímto apelovat na další 
občany Kačice, kdo by měl příští rok 
zájem vyzkoušet si roli hostitele 
a  připravit masopustní stanoviště, 
budeme moc rádi. Stačí přijít, 
zavolat nebo napsat k nám na obecní 
úřad a  my si vás na  příští rok 
poznamenáme. Samozřejmě rádi 
vysvětlíme, co všechno obnáší 
připravit stanoviště a  s čím vším 
Vám můžeme pomoci. 

Přeci jenom, pokud by měl průvod 
chodit každý rok téměř totožnou 
trasu, ztrácí pak tak trochu smysl ho 
pořádat. 

Již nyní můžeme prozradit, že 
další masopustní průvod vychází na 
22.2.2025. Tak na viděnou zase za 
rok....

Daniela Veselská, místostarostka



5

Co s e  d ě j e u  n á s 
v e  Ve s e l é šk o l e ? 
Školní rok je v plném 

proudu, máme za  sebou 
1. pololetí a s ním i hodnocení 
prospěchu a chování. 

Naši prvňáčci už čtou, znají 
většinu písmen, počítají do 10. 
Z  prvního vysvědčení měli 
všichni radost. 5.  února jsme 
zaháj i l i p lavecký výcvik 
v  p l a v e c k é m b a z é n u 
v  Tuchlovicích. Absolvujeme 
celkem 18  lekcí. Zúčastní 
se téměř všichni žáci. Ve školní 
družině od 6.  2. je v  provozu 
nový kroužek „Veselá věda“. 
Žáci zde provádějí různé 

zajímavé pokusy a  bádání. Je 
to pro žáky nová zájmová 
č innost a  velmi je baví . 
Kroužek vede paní asistentka 
H r b k o v á . Žá c i pů s o b í c í 
ve  školní družině připravovali 
s  p a n í v y c h o v a t e l k o u 
Hlušičkovou „valentýnská 
p ř á n í č k a “ a  m a s k y 
na  Masopust. Zároveň proběhl 
ve  spolupráci s  paní Roháčovou 
workshop, kde žáci pekli a  zdobili 
perníčky. V  době jarních prázdnin 
p r o b ě h l v e  š k o l n í d r u ž i n ě 
dvoudenní „jarní workshop“ s paní 
v y c h o v a t e l k o u H l u š i čk o v o u . 

Program byl zajímavý a  dětem 
se  líbil. Co se  týče jarních akcí. Na 
Velikonoce 16.  3. proběhl Den 
otevřených dveří s  velikonoční 
výtvarnou dílnou. 

Společně s dětmi z MŠ jsme zhlédli 
divadelní představení divadla 
Šapitó. 

V  letošním roce plánujeme 
ozdravný pobyt v  přírodě. 
Žáci mají naplánovaný pobyt 
školy v  přírodě v  termínu 
24.  6. – 27.  6. v  Jizerských 
horách. Přihlásilo se 38 žáků.
   Dne 12. dubna se bude v naší 
škole konat zápis dětí do 
1.  ročníku. Probíhat bude od 
14:00 do 17:00  hodin. Děti 
zápisem provede paní učitelka 
Mgr. Eva Barešová a  paní 
u č i t e l k a M g r . M a r t i n a 
Viktorová. Bližší informace 
o  zápisu jsou k  dispozici 
na webových stránkách školy, 
kde je možné si stáhnout 
potřebné dokumenty. 
 Ještě před uskutečněním 
zápisu se děti z mateřské školy 
p ř i j d o u p o d í v a t k  n á m 
do  základní školy, kde budou 
plnit úkoly se  svými školními 
kamarády. Paní učitelka pro ně 
připraví pracovní listy s úkoly, 
které by měli předškoláci 
zvládnout. 

Do konce školního roku ještě 
plánujeme další akce, celodenní 
školní výlet, ale o tom až zase příště. 

Mgr. Jitka Jindáčková, 
ředitelka ZŠ a MŠ Kačice

AKTUALITY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY

Jaro ťuká na dveře, my mu rádi 
otevřeme. Na  svátky jara 
těš íme se, zima je pryč , 
loučíme se. 

Vítáme jaro s  otevřenou náručí 
a  nemůžeme se  dočkat krásného 
počasí. Čeká nás spoustu zajímavých 
akcí, tvoření a  sportovních aktivit. 
D l o u h o o č e k á v a n é j a r o u ž 
se kvapem blíží. 

Oslavili jsme příchod jara s dětmi 
ve  školce Masopustním karnevalem, 
kdy jsme se  převlékli do  krásných 
masek, pobavili se  při soutěžích, 
upekli koláčky a veselili se. Karneval 
ve školce se dětem moc líbil. Většina 
z  nás provětrala masky ještě 

následující víkend, kdy se v naší obci 
konal Masopustní průvod. Tento rok 
byla naše školka jedním ze stanovišť, 
kde jsme hostili naše občany, 
kamarády a  rodiny. Nejen, že jste 
se ve školce mohli dobře občerstvit, 
ale děti si také mohly vytvořit masky 
a  dostaly nazdobené masopustní 
klobouky. Masopustní průvod tak 
byl pestřejší. 

Na konci února jsme měli poměrně 
dost kulturních zážitků. Přijelo 
k nám loutkové divadlo s pohádkou 
o  Veverce Zrzečce. Navštívili jsme 
divadlo ve  škole s  představením 
Šapito. Dále jsme se  zúčastnili 
programu Smyslohrátky, kde si děti 

mohly pohrát s  různými materiály, 
vše poznávat různými smysly, 
a  hlavně se  pořádně zabavit.  
V  březnu jsme vycestovali mimo 
naši školku na  týdenní pobyt 
do přírody na  školku v přírodě. Už 
třetím rokem bylo naším útočištěm 
Naučné s tředisko ekologické 
výchovy na  Čabárně. Čekala nás 
s p o u s t u z a j í m a vý c h a k t i v i t . 
Nechyběly výpravy do  přírody, 
výroba domácího papíru, práce 
se  dřevem, karneval, výroba triček 
atd. Všechny děti byly moc šikovné 
a krásně to zvládly. Školky v přírodě 
se mohly zúčastnit děti od věku 4 let.
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Hned po  návratu ze 
školky v  př írodě jsme 
se zúčastnili jarních dvorků, 
kde jsme prodávali výrobky 
dětí s  jarní a  velikonoční 
tématikou. Připraveno bylo 
jako vždy i něco dobrého na 
z u b a d ě t i s i m o h l y 
vyzkoušet vel ikonoční 
stezku.

D á l e n á s če k á j a r n í 
br igáda , kdy se  bude 
zve lebovat oko l í naš í 
školky společně s  dětmi 
a  rodiči. Plánujeme osázet 
květináče, natřít plot a 
vyzdobit ho květinkami, 
aby byla naše školička 
veselá. Tak snad nám bude 
přát počasí, aby bylo možné 
akci realizovat.

Jaro oslavíme také jarní 
b e s í d k o u , n a  k t e r o u 
n a c v i č í m e z a j í m a v ý 
a zábavný program. 

V květnu se bude konat zápis 
dě t í d o  m a t e řs k é šk o l y 
a  od  příštího školního roku 
bude navýšena kapaci ta 
školky na 52 dětí. Budeme 
d á l e p o k r a č o v a t 
v  heterogenním uspořádání 
tříd čili věkově smíšených 
tříd. Na  nové děti se  už moc 
těšíme. 
 Se zápisem nových dětí se ale 
n e v y h n e m e r o z l o u č e n í 
s  našimi předškoláky, které 
musíme poslat na  cestu 
do základní školy. 
 Rozloučení bude probíhat 
formou zahradní oslavy, kdy 
se  řádně s  p ředškoláky 
ro z l o uč í m e a  p ř i v í t á m e 
zároveň i děti nové. 
 No a do letních prázdnin nás 
čekají ještě  zajímavé výlety, 
akce a mnoho dalšího.
 Nudit se ve školce opravdu 
nebudeme.

Mgr. Šárka Rácová, 
vedoucí učitelka MŠ
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INFORMACE Z KNIHOVNY

Bookstart aneb S  knížkou 
do  života pokračuje! Jedná 
se  o  rodinnou skupinu, 

z a m ě ř e n o u n a  č t e n á ř s k o u 
gramotnost – č teme, tvoř íme 
a  hrajeme si. Scházíme se  vždy 
jednou za  měsíc v  knihovně . 
5.  března byly nachystány uvítací 
balíčky pro nové členy, četli jsme, 
tvořili. Pokud máte zájem a Vašemu 
dítěti jsou tři roky, přihlaste se na e-
mail: knihovnakacice@seznam.cz 
a  přijďte mezi nás! Vítáme i  nové 
děti do 6  let včetně, které ještě 
nezačaly školní docházku.

Začátkem nového roku započal 
v základní škole projekt Knížka pro 
prvňáčka, který volně navazuje 
na  již zmiňovaný Bookstart. S dětmi 
se  scházíme alespoň 2x  do  měsíce 
a  v ž d y s i h r a v o u f o r m o u 
představíme novou knihu. 

16 .  ledna proběhlo ocenění 
Čtenářské výzvy za rok 2023, kterou 
úspěšně dokončily čtyři čtenářky. 
Vítězky pí Marie Frolíková, pí Lada 
Olbortová, pí Dagmar Kočková a pí 
Blanka Stříbrná, obdržely knihu dle 
svého výběru, roční registraci 
do  knihovny zdarma, čtenářský 
deník a  drobné dárečky. Moc 
blahopřejeme! Pokud se  chcete 
přidat a  soutěžit spolu s  námi, tak 
směle do  toho! Letošní Čtenářská 
výzva má 20  témat, tedy 20 knih 
k  přečtení do  konce tohoto roku. 
Soutěžíme s Databází knih.cz.   

I  d ě t i s e  d o č k a l y s v é h o 
vyhodnocení v  oblíbené čtenářské 

soutěži Lovci perel, které se  konalo 
13.  února. Letos, z  rekordně 
přihlášených 30 dětí, bylo aktivních 
25 „lovců“, kteří dohromady za  rok 
přečetli 174 označených knih. 
Nejlepší čtenáři byli oceněni krásnou 
knihou, diplomem a  registrací 
do  knihovny zdarma. Letos to byli: 
1.  místo Sofia Veselská /28 knih/, 
2. místo Antonie Baštová /27 knih/ 
a 3.  místo Matěj Galáž /23 knih/. 
Kouzelný krámek se  otevřel všem 
„lovcům“ bez rozdílu a  děti zde 
mohly utrat i t své naspořené 
Moriony za  zasloužené odměny. 
Gratulujeme! Soutěž pořádá naše 
knihovna od  roku 2016 (ani Covid 
nás nezastavil a  děti četly „o  sto 
šest“), za tuto dobu děti přečetly 931 
knih označených jako 
perlorodky. A  z toho 
máme velkou radost! 
Letošní 9 .  ročník 
Lovců perel začal 
1 .  ú n o r a a  b u d e 
končit 5.  prosince. 
N e j l e p š í l o v c e 
v y h o d n o t í m e 
10.  prosince 2024. 

Nezapomeňte se přihlásit. 
N a š i k n i h o v n u p r a v i d e l n ě 

navštěvují děti z mateřské a základní 
školy. Naposledy 4. a 5.  třída s paní 
učitelkou Hrabalovou. Žákům byla 
představena kniha Most do  země 
Terabithia oceňované americké 
autorky Katherine Paterson. Další 
program chystáme také pro naše 
seniory. V  plánu je pravidelné 
setkání s trénováním paměti. 

Semínkovna je opět v  provozu! 
Doplněná o  loňský sběr květin 
a  zeleniny. Stačí si jen vybrat 
a  na  oplátku vlož i t semínka 
z  vlastních přebytků. Nabídka 
semínek je ZDARMA.

Pomozte nám i  v letošním roce 
ve  sbírce Český den proti rakovině, 
který připadá na  středu 15.  května 
2024 – téma: prevence rakoviny 
prsu. V  loňském roce jsme přispěli 
částkou 1525  Kč. Všem zapojeným 
moc děkujeme a  velmi si toho 
vážíme!

„Knihy jsou klidní a  spolehliví 
přátelé.“ V  knihovně jich na  Vás čeká 
bezmála 2.600 kusů

Lenka Pokorová, knihovnice
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Z ČINNOSTI MYSLIVCŮ

Počátkem každého roku 
zajišťují myslivci mimo 
pravidelné přikrmování 

z věře i  j e j í sč í t á n í a  věn u j í 
se přípravě nové myslivecké sezony. 

Výsledek pravidelného ročního 
sčítání zvěře v  dané honitbě je 
nezbytně důležitý výchozí bod pro 
plánování chovu a  lovu zvěře 
v  nadcházej íc í sezoně . Podle 
v y h o d n o c e n í z h r u b a t ře t i n y 
poznatků z terénu naší honitby je již 
zřejmé, že stavy spárkaté zvěře 

(hlavně srnčí) zůstávají na  stavech 
odpovídajících chovnému záměru. 

Počty černé zvěře jsou stále dost 
vysoké, a  to i  přes značný odlov. 
Divočáci naší honitbou většinou 
přecházejí ze  sousedních revírů. 
J e j i c h s t a v y j s o u p rů b ě žn ě 
monitorovány a  budou upřesněny 
ještě v jarních měsících. 

Drobná zvěř (v  našem případě 
zejména bažanti), přestože se  již 
řadu let prakticky neloví, vykazuje 
nadále relativně nízké stavy. Počty 

zajíců jsou v  některých 
částech honitby o trochu 
vyšší než v roce 2022. 
Mírný pokles stavů 
b u d e u  p r e d á t o rů , 
zejména lišek obecných. 
Stavy jezevců a  psíků 
m ý v a l o v i t ý c h 
upřesníme až v  jarním 
o b d o b í . U k a z u j í 
se  krkavci a  vrány šedé 
i  černé. Po  celou letošní 
zimní sezonu je možné 
p o z o r o v a t v  o k o l í 

Velkých Záplav a  na  přilehlých 
polích a  lukách volavky popelavé 
i bílé. Kachny jsou zatím na nižších 
stavech. Uvidíme, kolik se  jich vrátí 
na jarním tahu ptactva. 

O b l a s t Ve l ký c h Z á p l a v j iž 
několikátým rokem také osidluje 
početné hejno kormoránů. Relativně 
novým obyvatelem naší honitby je 
bobr evropský. Pobytové stopy 
tohoto přísně chráněného živočicha 
(okus a  následné popadání stromů 
i  vznik bobřích hradů a  přehrad, 
hlavně v  oblasti mokřadu Malých 
Záplav), jsou nepřehlédnutelné i pro 
laika. Četnost výskytu bobra 
d o k l á d a j í i  m n o h é z á z n a m y 
z  fotopastí a  přístrojů pro noční 
vidění. Vydra říční nebyla bohužel 
l e t o s v  n a še m re v í r u vůb e c 
zaznamenána. 

Únor každého roku je časem pro 
přípravu výroční schůze spolku. 
Předmětem hodnocení naší celoroční 
práce je především naplánování 
a  zajištění podmínek pro zdárný 
chov zvěře v našem revíru. Důraz je 
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ZPRÁVY ZE  SOKOLA

Nazdar všem! S  radostí 
Vám přinášíme novinky 
z  naší tělocvičné jednoty 

Sokol Kačice. 
K o n e c m i n u l é h o a  z a čá t e k 

letošního roku 2024 nám přinesl 
několik skvělých akcí, které si 
zaslouží vaši pozornost. 

Dne 26.  prosince 2023 jsme 
s  radostí uspořádali 14.  ročník 
Vánočního turnaje v  badmintonu. 
A t m o s f é r a b y l a n a p l n ě n a 
soutěživostí a  sportovním duchem. 
Všichni účastníci odvedli skvělé 
výkony a  turnaj měl velký úspěch. 
Děkujeme všem, kteří se  zúčastnili 
a  p ř i s p ě l i k  v y t v o ř e n í 
nezapomenutelné události. 

Další akcí byly Dětské šibřinky, 
aneb dětský karneval. Šibřinky 

navázaly na  obecní Masopust. Děti 
v y u ž i l y m a s e k , k t e r é m ě l y 

položen na  zajištění krmiva pro 
zvěř, na  vyhodnocení výsledků 
chovu zvěře v  mysliveckém roce 
2023-4, i  na  naplnění správného 
odlovu zvěře . Nedí lnou část 
hodnocení tvoří i  řada nezbytných 
administrativních výkazů včetně 
roční statistiky. Budou schvalovány 
myslivecké plány na  rok 2024-5 
i plán činnosti mysliveckého spolku 
atd., řešeny budou i  personální 
záležitosti. 

V každoročním plánu je i příprava 
naší účasti na  myslivecké výstavě 
trofejí a  svodu psů v  Žilině (letos 
6. dubna). 

Své místo v  životě spolku si 
samozřejmě najde i jeho společenská 
činnost. Po dohodě se  starostou 
obce, panem Liborem Němečkem, 
obohatila zvěř ina z  divočáka 
tombolu obecního plesu v Kačici. 

A jaký je únor v životě zvěře? Zvěř 
žije úsporným zimním způsobem, 
který starší myslivci nazývají dobou 
nouze a strádání. V únorové přírodě 
probíhá honcování zajíců, začínají 
houkat sovy, přilétá husa velká, 
skřivani, končí kaňkování lišek, 
začíná kaňkování vyder. Zvěř 
postupně spotřebovává své tukové 
zásoby, které uložila v  podzimním 
období. Aby nemusela zbytečně 
vydávat cennou energii, snažíme 
se  v  honitbě zachovávat klid. Zvěři 
z b y t e čn ě n e n a r u šu j e m e j e j í 
přirozené kryty a  nenutíme je tak 

k  bezúčelnému pohybu. Toto je 
dobré mít vždy na  paměti i  při 
vycházkách se  psy, aby tak volně 
pobíhající psi divokou zvěř zcela 
zbytečně nevystresovali. 

Myslivci se při své práci v  terénu 
každodenně setkávají bohužel i  s 
negativními dopady chování lidí 
v  přírodě ve  svém bezprostředním 
okolí. Již několik roků se  naši 
členové podílejí na  odstraňování 
černých skládek v honitbě Kačice. Je 
zde několik lokalit, kde se  skládky 
objevují se  železnou pravidelností. 
N a p ř í k l a d u  M a lýc h Z á p l a v 
v  Srbech, na  Tuchlovské cestě 
u  Kačice, u  Včelína v  Kačici, 
Na  Stratech v  katastru Kačice 
i  Čelechovice, podél dálnice D6 
v  přilehlé části ke  Kačici i  k 
Čelechovicím atd. Je to skutečně 
hrubý trestuhodný nešvar. Řadu 
těchto skládek myslivci neúnavně 
likvidují a  odpadky všeho druhu 
odvážejí na své náklady do sběrných 
dvorů. V  době, kdy každý občan 
může bez problémů využ ívat 
v  každé obci sběrných kontejnerů 
na  odpad, n ič í naš i př í rodu 
nevychovanci a  hulváti. Nejen že 
poškozují porosty, vodní toky, velmi 
často dochází ke zraňování zvěře, ba 
i k úhynům. Ve finále ale především 
ničí, mnohdy nevratně, zbytek 
zdravého a  hezkého prostředí nás 
všech, bez rozdílu. Náš spolek 
se  také vyjádřil k  návrhu nového 

zákona o  myslivosti, který má 
z á s a d n í m z pů s o b e m z m ěn i t 
p r o v á d ě n í a  z a j i š ť o v á n í 
mysliveckých povinností. Předali 
j s m e d o p i s s  n a š i m i n á z o r y 
a  s t a n o v i s k y p o s l a n c i 
a  místopředsedovi Sněmovny 
parlamentu ČR, panu doc. Ing. 
Karlu Havlíčkovi. Doposud není 
znám výsledek jednání poslanců 
parlamentu a  tedy i  znění novely 
Zákona o  myslivosti. Uvidíme, 
jakým směrem se  bude naše česká 
myslivost v  budoucnosti ubírat. 
Myslivecký spolek Kačice vám všem 
přeje příjemný a  nadějný příchod 
jara do naší přírody a našeho života.

Václav Štáfek
Foto: Lukáš Brodský
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v  masopustním průvodu. Díky 
plynulému navázaní na  obecní 
oslavy se podařilo tělocvičnu naplnit 
dětmi, které si užily další zábavu – 
diskotéku, soutěže, vyhlášení 
nejlepších masek. Bylo krásné vidět 
radost a  smích na  tvářích našich 
malých členů a jejich rodičů. 

Nyní se  připravujeme na  další 
akce, které pro vás chystáme. První 
z nich je tradiční Velikonoční turnaj 
v  badmintonu, který se  uskuteční 
na Velký pátek 30. března 2024. Další 
akcí bude tradiční pálení čarodějnic 
na  hřišti naší sokolovny 30.  dubna. 
Bude připraven program pro malé 
i  velké návštěvníky. Na závěr 
b y c h o m r á d i t o u t o c e s t o u 
připomněli všem členům naší 
jednoty, že je potřeba uhradit členské 
příspěvky. 

Michal Hrotík, náčelník jednoty

Kačický lesní běh - 22. ročník

Trénujte už teď! 
Kačický lesní běh se  blíží 
a  odstartuje v  sobotu 

4. května 2024 u hájovny Obora nad 
Kačicí. 

Tradiční Kačický lesní běh je mezi 
účastníky z  širokého okolí oblíbený 
díky přírodní trati. 

Hlavní závod na 6  km startuje 
na  šotolinové cestě proti hájovně 
Obora. První polovina je rovinatá, 
t a k ž e b ě ž c i m o h o u d o b ř e 
rozvrhnout tempo běhu. Druhá 
polovina nejprve klesá do  údolí 
k  Srnčáku, aby pak běžce prověřilo 
kilometrové stoupání po  druhé 
straně údolí od  rybníčku zpět 
k hájovně. 

Ještě před dospělými odběhnou 
postupně, od  opravdu nejmenších, 
své závody děti. Kluci a  holky 
se  utkají na  tratích od 100 do 
900 metrů, přiměřeně svému věku. 
Pak mohou v  prostoru společného 
c í le zafandi t svým rodičům, 
sourozencům, nebo babičkám 
a dědečkům v hlavním závodě. 

Po  doběhu hlavního závodu 
proběhne ještě v  lese vyhlášení 
dětských kategorií a  děti se  kromě 
občerstvení mohou těšit na  drobné 
věcné ceny. 

Přihlášky dětí jsou bezplatné 
a  na  náklady závodu finančně 
přispívá obec Kačice. 

Okolo poledne bude následovat 
přesun na fotbalové hřiště do Kačice. 
Tam mají závodníci k  dispozici 
zázemí šaten, sprch a  sauny 
a občerstvení v hospodě. 

Podmínky jsou díky provozovateli 
Sportcentrum Kačice vynikající. 
Závodníci se  tam rádi vrací třeba 
do  sauny, nebo posilovny i  jindy 
v průběhu celého roku. 

Na  závěr proběhne vyhlášení 
vítězů dospělých a  veteránských 
kategorií a  předání putovního 
poháru starosty obce absolutnímu 
vítěz závodu.

Nejčastěji ho získal Ondřej Čadek, 
dříve z Kačice, a to 9 krát. 

Uvidíme ještě, jestli bude počasí, 
chuť a nálada na závěrečný fotbálek 
na  boso. Každopádně je třeba 
do  toho nejít naplno, aby to 
neskončilo jako před pár lety 
sanitkou. 

D e t a i l n í p r o p o z i c e 
na www.maratonkladno.cz. 

Plakát bude brzy zveřejněn i na 
facebooku a webu obce Kačice.

Metoděj Fikes, předseda výboru pro 
sport a životní prostředí, 

ředitel závodu Kačický lesní běh
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NOVINKY Z SK KAČICE

Konec roku 2023 a  začátek 
roku 2024 ve  světle tradic. 
I  poslední den roku 2023 

p a t ř i l f o t b a l u . D n e 
31.12.2023  se konal, jako již tradičně, 
Silvestrovský fotbal. Za  příznivého 
počasí se  sešli malí i  velcí fotbalisté, 
kteří za podpory hojné účasti diváků 
sehráli bouřlivý zápas. Na  góly byl 
zápas samozřejmě výživný, ale jak je 
již zvykem, výsledek nebyl důležitý. 
Cílem bylo pobavit se  a  udržet 
skvělou tradici, což se  rozhodně 
povedlo. Další tradiční akcí našeho 
klubu je Sportovní ples, který 
s e  t e n t o k r á t u s k u t e čn i l d n e 
1 6 . 0 2 . 2 0 2 4 . O  p ř e d t a n č e n í 
se  postarala taneční skupina Zumba 
Tuchlovice, ve  které vystoupily děti 

pod vedením Petry Doušové. 
K  tanci a  poslechu hrála skvělá 
skupina „V  Pantoflích“. Součástí 
plesu byla také samozřejmě 
t o m b o l a , k t e r á b y l a d í k y 
sponzorům opravdu bohatá. 
Za všechny sponzorské dary moc 
děkujeme. Velké díky patří i Vám 
všem, kteří jste si s  námi přišli 
ples užít. Hráči SK již zahájili 
přípravu, neboť jarní část soutěže 
je již za  dveřmi. První zápas 
odehrajeme na domácí půdě dne 
23.03.2024 od 14  hodin. Budeme 
rádi, když nás přijdete podpořit 
nejen na tento první zápas. 

Výbor Sportovního klubu Kačice, 
z. s.

Minivolejbal v Tuchlovicích

Ve d n e c h 2 7 . 1 .  a 
28.1.2024  se  družstvo VK 
Tuchlovice zúčastni lo 

S t ř e d o č e s k é h o f e s t i v a l u 
m i n i v o l e j b a l u v  N e r a t o v i c k é 
sportovní hale. Dvě tř íč lenná 
družstva hrála turnaj modrého 
minivolejbalu, tř i dvouč lenná 
družstva hrála turnaj červeného 
minivolejbalu a  jedno dvoučlenné 
družstvo hrálo turnaj oranžového 
minivolejbalu. Všech 16  hráček 
bojovalo ze  všech sil a  předvádělo 
pěknou hru. Celkem tři z  těchto 
hráček bydlí v  Kačici a  patřily 
k oporám svých družstev.

Ondřej Pilný, trenér 3. třídy
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Zelená je tráva, fotbal to je hra … S.K. Kačice 1919 – 2024

Letos už to bude sto pět let, 
k d y s e  z a č a l t e n h l e 
s p o r t o v n í f e n o m é n 

provozovat i u nás v Kačici. Je proto 
dobré s i tohle př ipomenout . 
Zaslouží si to! 

Nejsem sice zdejší rodák, ale něco 
trochu jsem se  zdejším fotbalem 
prožil. Bylo to hlavně v letech 1960 – 
1961 a potom později. Od roku 1964, 
spousta let zpátky. Taková, dá se říct, 
nostalgie. Ale krásná. 

Před těmito lety se v Kačici fotbalu 
moc nedařilo, dá se  říct, že se  zde 
skoro vůbec nehrál. S  výjimkou let 
po  založení, ve  válce a  trochu 
i  později. Převažovala zde házená. 
V  roce 1959  se  partě lidí, v  čele 
s  panem S. Šachlem st., začalo 
po  dospělém fotbalu v  Kačici 
s tý s k a t . P ř i h l á s i l i m u ž s t v o 
dospělých do  okresní soutěže, tedy 
3.  třídy. Hráčů bylo poskrovnu. 

Taková směska, mladších i  starších. 
Vzpomenu některá jména. Zaslouží 
si to! Paták Míla, Dlouhý Václav, 
Froněk Václav, Hofner Bláža a Toník, 
Erba Vl. st., Koucký Jan, Trnka Sláva, 
Svítil Václav, Frolík Václav, Stehno 
Jirka, Janoušek Jirka a ještě další. 

Moc se  jim nedařilo, ale hráli rádi. 
Zázemí, také nic moc. Dresy půjčené 
od Baníku Srby, kabiny žádné. Hráči 
se svlékali v sokolovně a přes celou 
Kačici chodili v  dresech na  hřiště. 
Těžké začátky, ale hráli. A taky díky 
člověku, který se  hned tak nerodí. 
Pan Ján Babský, duše celého zázemí. 
Díky za  všechno Honzíku, tam 
nahoře v nebíčku! 

To byl rok 1959. A přišlo jaro 1960. 
Do  Kačice se  nastěhovala vojenská 
posádka. V  hospodě u  piva se  dá 
dohodnout ledacos. Pomoc přislíbili 
vojáci fotbalisté pro místní S. K. 
Tehdy jsme začali chodit tř i . 

Postupně hráčů z kasáren přibývalo. 
Také nás za  Kačici nastoupilo 
v  zápase osm i  devět. A  okolní 
mužstva se  začala divit. Dostávali 
„naloženo“ pět i více branek. Jenom 
obrovská smůla připravila Kačici 
v  roce 1961 o  postup do  okresního 
přeboru, tedy II. třídy. Prohráli jsme 
poslední zápas v  Zákolanech 2:3 
a postoupilo družstvo z Kamenných 
Žehrovic. 

J e š t ě v z p o m e n u o b ě t a v é 
funkcionáře, kteří fotbal tehdy vedli: 
S. Šachl st., A. Müller st., Jar. 
Koucký , J . Babský , jeho žena 
Pavlínka, H. Müllerová, J. Zůna, Vl. 
Jůna a  další. Velký dík vám všem 
tam nahoru! 

Příště se  budeme věnovat tomu, co 
následovalo po  „vojenské“ etapě 
kačického fotbalu.

Karel Cafourek

Z HISTORIE OBCE

Čá p i s e  d o s v é h o 
hnízda na  komíně 
kačického Koulova 

mlýna pravidelně vrace j í 
od roku 2004.
Čáp bílý (Ciconia ciconia) je 

snad nejznámější český brodivý 
p t á k z  č e l e d i č á p o v i t í 
( C i c o n i i d a e ) . Vy s k y t u j e 
se  v  Evropě , střední Asii 
a  severozápadní Africe. Jeho 
váha se pohybuje v rozmezí 2,3 
– 4,4 kg, průměr je kolem 3,5 kg, 
samice jsou o  něco menší. Čápi bílí 
dosahují výšky 95–105  cm, rozpětí 
křídel je 155–165  cm. Ve  zbarvení 
převažuje bílá barva, konce letek 
jsou černé, zobák a  dlouhé nohy 
červené, u mladých jedinců tmavé. 
Čápi se  vyskytují na  vlhkých 

loukách, polích, okrajích vod, 
preferují otevřenou krajinu, často 
se však nacházejí v blízkosti lidských 
obydlí. Na konci léta čápi odlétají 
na zimoviště ve střední a jižní Africe. 
Několik málo jedinců přezimuje 

i  ve  střední Evropě. Tažná hejna 
mohou čítat i stovky ptáků. 
Čáp bílý se dožívá obvykle 8-10 let, 

rekord je 35 let.
Nejznámější čapí potravou jsou 

ž á b y, p a t ř í s e m a l e i  d a l š í 
obojživelníci, také ryby, plazi, hmyz 
a  jeho larvy, hraboši (významné pro 
zemědělství), krtci a  dále mláďata 
různých savců. V Africe často sleduje 
hejna sarančat. 

Hnízda si staví na  stromech, 
střechách, komínech, využívají 
i umělé hnízdní podložky, v poslední 

době stoupá jejich obliba 
v  h n í z d ěn í n a  s l o u p e c h 
elektrického vedení. Hnízdění 
probíhá buď jednotlivě, nebo 
v  menších skupinách a  začíná 
v  období duben – květen. 
Hnízdo se  skládá převážně 
z  větví a  klacků, samice snáší 
v průměru 2–4 vejce, výjimečně 
jen 1 nebo dokonce 5. Inkubace 
vajec trvá přibližně 33 dní, 
vejce zahřívají oba rodiče. 

D v a měs í c e p o  v y l í h n u t í 
se mláďata učí létat. 

Až do  poloviny 20.  století hnízdil 
č á p b í l ý v  Č e s k u p o u z e 
na  Třeboňsku, Písecku a  na  jižní 
Moravě. V  roce 2023 u  nás bylo 
zaznamenáno necelých 1600  hnízd. 
Mezi největší hrozby pro tento druh 
nepochybně patří odvodňování 
m o k ř i n , e l e k t r i c k á v e d e n í 
a  nezákonný odstřel jednotlivých 
jedinců v Africe.

12.03.2024 byl viděn první čáp na 
kačickém komíně . Netrpělivě 
vyhlížíme přílet druhého čápa.

Čápi
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1. díl historie 2. PLRO Kačice

Historii 2.  protiletadlového 
raketového oddílu Kačice 
(PLRO) je třeba vnímat 

v  k o n t e x t u n o v ě v z n i k a j í c í 
71.  protiletadlové raketové brigády 
(PLRB) Praha. Historie tohoto útvaru 
sahá až do  roku 1951. Tehdy vznikl 
159.  protiletadlový dělostřelecký 
pluk (PLDP) Praha – Bohnice. 
Potřeba chránit dů lež i té cí le , 
zejména Prahu, Kralupy, Kladno, 
Slaný, Mělník a  další průmyslová 
c e n t r a , v e d l a k  p ř e z b r o j e n í 
na  raketovou techniku a  vytvoření 
71. PLRB Praha. Tato byla podřízena 
3.  divizi protivzdušné obrany státu 
( P V O S ) Ž a t e c . J e d n o t l i v é 
protiletadlové raketové oddíly 
br igády vznikaly po  etapách 
a  zároveň k  nim byly budovány 
technické oddíly (TO). V  nich 
se  skladovaly a kontrolovaly rakety, 
prováděly se  zde drobné opravy 
a  odsud byly jednotlivé PLRO 
z á s o b o v á n y r a k e t a m i . B y l o 
stanoveno, že vzdálenost mezi PLRO 
a TO bude maximálně 45 – 50km. 

V 1.  etapě byly vybudovány čtyři 
PLRO a mezi nimi jako první i PLRO 
Kačice.

Postavení PLRO Kačice z  výšky (již bez 
techniky). 

Rok 1959:
- 159. PLDP Praha-Bohnice je 

přezbrojen na  raketovou techniku, 
protiletadlový raketový komplex 
(PLRK) S-75 Dvina (v  kódu NATO 
SA– 2 Guideline). Pluk má 4 PLRO 
a jeden TO.

- 1. PLRO Přestavlky u  Roudnice 
(vybudován jako čtvrtý) 

- 2. PLRO Kačice (vybudován jako 
první) 

- 3. PLRO Zdejcina u  Berouna 
(druhý) 

- 4. PLRO Stará Huť u  Dobříše 
(třetí) + TO Chyňava u Berouna

Rok 1960: 
- 159. PLDP je zrušen, útvary 

přebírá nově vzniklá 71. PLRB 
Praha-Ruzyně.

V r o c e 1 9 6 5 j s o u o d d í l y 
přezbrojeny na  další vývojový typ 
PLRK S-75 Volchov.

Jako nakládací a  vykládací místo 
pro přesuny po  železnici bylo 
v y už í v á n o n á d r až í K a m e n n é 
Žehrovice. Tam byla dne 20.4.1960 
v  nočních hodinách vyložena 
z  vagónů první technika nově 
vznikajícího 2. PLRO Kačice. Dne 
10.6.1960 byl 2. PLRO Kačice zasazen 
do bojové pohotovosti. Dne 6.9.1960 
npor. Lindner odpálil první ostrou 
raketu. Stalo se  tak na  cvičné 
raketové střelnici v Kazašské poušti 
poblíž Ašuluku. Štáb brigády byl 
dislokován do  Prahy – Pohořelce, 
velitelské stanoviště bylo potom 
v  Praze na  Vidouli. Rok 1985  byl 
d a l š í m dů l ež i tým m e z n í k e m 
v  historii 71. PLRB Praha. Velení 
brigády je přemístěno do  Drnova 
u Slaného, kde byl vybudován velký 
komplex pro umístění štábu brigády, 
logist ického zabezpečení a  v 
podzemním bunkru i  velitelského 
stanoviště. V  současné době je 
v  bunkru umístěno Muzeum PVOS 
a  studené války, které je přístupné 
veřejnosti. Návštěvník se  zde dozví 
spoustu zajímavostí o  fungování 
PVOS. Rok 1990  byl naopak 
významný pro 2. PLRO Kačice. 
Do výzbroje byla zavedena moderní 
technika, jediná svého druhu v ČR – 
jeden protiletadlový raketový 
komplex S-300 PMU (označení 
v  kódu NATO SA-10 Grumble). 
Zároveň byl oddíl přejmenován na 
20. PLRO Kačice. Tato technika měla 
p o s t u p n ě n a h r a d i t v š e c h n y 
komplexy S-75 Volchov, ale k  tomu 
již nedošlo. Po  rozdělení republiky 
byl PLRK S-300 PMU předán 
na  Slovensko a do postavení Kačice 
se na krátkou dobu vrátil PLRK S-75 
Volchov. 

V  roce 1995  byl 20. PLRO bez 
náhrady zrušen. Po  roce 1989 
n á s l e d u j e p o s t u p n á re d u k c e 
protiletadlových raketových oddílů 
u  celé brigády, až byla tato k 
31.5.2003 již pod názvem 44. PLRB 
zrušena.

V  letech 1985-1990  měla 44. PLR 
brigáda celkem 20 PLRO a  byla 
n e j m o h u t n ě j š í m u s k u p e n í m 
protiletadlových raketových zbraní 
na našem území.

Pro zajímavost: protiletadlovým 
raketovým komplexem typu SA-75 
Dvina, který byl ve výzbroji 2. PLRO 
Kačice od  roku 1960 do  roku 1965, 
byl dne 1.5.1960 nad územím 
tehde jš ího Sově t ského svazu 
sestřelen americký špionážní letoun 
U - 2 , p i l o t o v a n ý F r a n c i s e m 
Powersem.

Celou dobu existence posádky 
Kačice (1959-1995) panovala celá 
řada mýtů a dohadů, co se v lese nad 
Kačicí ukrývá. Bojová část PLRO 
tehdy podléhala nejpřísnějšímu 
režimu utajení. Vojáci nesměli říkat, 
u  jaké zbraně slouží, nesměli se fotit 
a  ani technika se  nesměla fotit. Pro 
zmatení veřejnosti se  organizovaly 
různé tzv. legendové akce, jejíchž 
cílem bylo vyvolat dojem, že se  za 
několika ploty nachází pouze 
radiotechnická hláska. Úkoly spojené 
s  utajením měla tehdy na  starosti 
vojenská kontrarozvědka (VKR). 
Ve  snaze odhalit zájemce o  objekt 
organizovala různé akce. Jednou 
z nich např. bylo zřízení tzv. vidové 
pozorovatelny. U křižovatky s hlavní 
silnicí vyrostla hromada dřeva, 
uvnitř se  skrýval voják, který 
zapisoval SPZ všech projíždějících 
vozidel. VKR potom vyhodnocovala, 
jestli se  některá neopakují příliš 
často, popř. jestli okolo neprojíždí 
cizinci. I lidé, kteří měli povědomost 
o  tom, že tam byly rakety, tak 
po  odchodu armády a  zpřístupnění 
objektu marně hledali raketová sila. 
J e d n a z  f á m t o t i ž h o v o ř i l a 
o  b a l i s t i c k ý c h r a k e t á c h , 
odpalovaných ze sil.

Pokračování příště …
Ing. Petr Mánek plk.v.v.
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Termín Akce Pořadatel

26.03.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

29.03.2024 Velikonoční badmintonový 

turnaj

TJ Sokol Kačice

13.04.2024 Garážový výprodej Obec Kačice

23.04.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

30.04.2024 Pálení čarodějnic TJ Sokol

duben / květen Ukliďme Kačice Obec Kačice

04.05.2024 Kačický lesní běh M. Fikes

18.05.2024 Turnaj ve stolním tenisu TJ Sokol Kačice

28.05.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

01.06.2024 FamilyRun 2024 Obec Kačice

01.06.2024 Dětský den s SK Kačice SK Kačice

22.06.2024 GulášFest

CHOBOTtriatlonek

Obec Kačice

22.06.2024 Turnaj A týmů SK Kačice

25.06.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

08.-12.07.2024 Sportovní příměstský tábor Obec Kačice

05.-09.08.2024 Příměstský tábor Obec Kačice

27.08.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

31.08.2024 CHOBOTfest Obec Kačice

21.09.2024 Sportovní olympiáda Obec Kačice

01.10.2024 Zasedání Zastupitelstva obce 
Kačice

Obec Kačice

12.10.2024 Podzimní slavnosti Obec Kačice

28.10.2024 Běh republiky TJ Sokol Kačice

KONTAKTNÍ 
INFORMACE 

OBECNÍ ÚŘAD KAČICE 
Masarykova 20 

   Tel.: 312 655 623 
   Mobil: 723 526 534,

Email: info@kacice.cz

Libor Němeček, starosta
Email: nemecek@kacice.cz,
Tel.: 724 188 882
Daniela Veselská,  místostarostka
Email: veselska@kacice.cz

Úřední hodiny:
Po 07:15 - 11:45 12:15 - 17:00
St 07:15 - 11:45 12:15 - 17:00
Čt 07:00 - 11:30

Vydavatel: 
    Obec Kačice 
    IČ: 00234494 
    ev. č. MK ČR E 10578

Tisk zpravodaje:
Tiskárna Didot, spol. s r.o.

Redakční rada:
Daniela Veselská
Jitka Slámová

Příprava zpravodaje:
Petra Klíčová

Jazyková korekce:
Jitka Jindáčková

Za obsah článků odpovídají jejich 
a u t o ř i . Č l á n k y m o h o u bý t 
redakčně kráceny. Všechny články 
prošly jazykovou korekcí.

Adresa pro zasílání příspěvků 
a  i n z e r á t ů d o K a č i c k é h o 
zpravodaje: info@kacice.cz

Plán akcí

Změny v plánu akcí vyhrazeny!!
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